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Policlinico di Bari  
 

Příjezd 
Stáž v Bari mi byla potvrzena ke konci května, kdy mi přišel uvítací mail od místního LEO. Do 
Bari jsem letěla, zpáteční letenka s Wizzair stála okolo 6 500kč. Kvůli cestování jsem ale 
nakonec zpátky do ČR jela autobusem z Florencie, což stálo okolo 1 400kč. Pojištění jsem si 
zařídila přes ISIC, z dokumentů byl dále požadován motivační dopis, potvrzení o studiu, 
výkaz studia a očkovací průkaz. Kromě pár šťastlivců jsme se z letiště do ubytování museli 
dostat sami, což nebylo úplně jednoduché, pokud jsme nechtěli platit 30€ za taxík, ale 
s navigací v telefonu se to zvládlo :) 
 

Ubytování  
Všichni studenti byli ubytovaní v rezidenci v jednotlivých plně vybavených apartmánech po 4-
6 lidech. Ubytování bylo opravdu moc pěkné, spíš jako nějaký hotel, denně nám byl 
apartmán uklízen. Velkou výhodu vidím v tom, že jsme bydleli všichni pohromadě, protože 
ne vždy tomu tak je. Nejbližší supermarket byl cca 8minut chůze, nemocnice byla vzdálena 
asi 3,5km, při čemž hromadná doprava na jihu Itálie opravdu moc nefunguje, takže jsme se 
za ten měsíc celkem nachodili.   
Na stravování jsme dostali poukázky na jedno teplé jídlo denně do „bistra“, které bylo kousek 
od nemocnice. Jinak jsme si v apartmánech vařili sami, ceny v supermarketech byly o něco 
vyšší než v ČR.  

 
Stáž  
Jako oddělení mi byla přidělena gynekologie, kterou jsem si sama nevybrala, byla to až moje 
čtvrtá volba, ale nakonec jsem byla ráda. Na gynekologii se mnou byly další dvě výměnné 
studentky a měly jsme opravdu štěstí na profesora, který nejen že uměl anglicky (což je 
v Itálii spíš výjimka, lidé tu moc dobře anglicky nemluví), ale byl na nás i moc milý a všechno 
nám vysvětloval. Každý den bylo na nás, kam se zrovna půjdeme podívat – operační sál, 
oddělení, porodní sál, hysteroskopie, později jsme byly i na neonatologii.   
Do nemocnice jsme chodily ráno kolem deváté hodiny, ale lékařům bylo v podstatě jedno, 
kdy jsme přišly a kdy jsme odešly. 

 
Město 
Po příjezdu do Bari jsem nebyla nijak nadšená, část města, ve které jsme bydleli, nebyla 
zrovna tou nejhezčí. Později jsem si ale zvykla a hlavně jsme často chodili do staré části 
města a do centra, což už bylo úplně o něčem jiném. Celkově je jih Itálie takový divočejší, 
pořád tu někdo troubí, pořvává, auta si jezdí, jak chtějí, ulice nejsou zrovna uklizené a člověk 
sem tam potká pár podivínů. Potkala jsem tu ale i velmi milé a přívětivé lidi a nakonec se mi 
pak jih líbil víc než severnější část Itálie.  
Pláž byla vzdálena asi 4km od rezidence. I když jsme opět nemohli využít žádné hromadné 
dopravy, chodili jsme tam celkem často.  
Většinu social programu jsme si vymýšleli a organizovali sami, italští studenti měli v červenci 
ještě zkoušky, ale i tak nám nachystali welcome dinner a international food party. Dále nám 
spíš dávali tipy na výlety nebo nám zajišťovali vstupy na beach party atd. 

 
 
 



Cestování  
S ostatními studenty jsme často cestovali vlakem po okolí – navštívili jsme Polignano a 
Mare, Monopoli, Materu, Lecce, Alberobello a Trani. Všechno stálo opravdu za to :) Někteří 
studenti jeli i do Neapole. Po skončení stáže jsem jela autobusem (Flixbus- v Itálii 
doporučuji) do Říma a dále do Florencie.  
 

Certifikát a jiné dokumenty  
K získání certifikátu jsme museli odchodit nejméně 16 dní stáže, s čímž ale nikdo problém 
neměl. 

 
Celkové zhodnocení  
Celkově se mi stáž moc líbila a určitě bych ji všem doporučila. Už jen poznávání jiné země a 

dalších zahraničních studentů je pro mě přínosem. Jenom bych možná doporučila naučit se 

základy italštiny, na jihu se opravdu anglicky moc nemluví :) 


